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  תודה מראש!!!

 

 כבוד התורה לא מגיע לבד... הוא טעון השקעה והשקאה...
אע"פ שאין שמירת שם פחד "ש: במקדש!!! והרמב"ם מדגיש בכל תוקף וראים על מצות שמירהבפרשת השבוע אנחנו ק

כתוב כאן  ין שמירתו אלא כבוד לו, אינו דומה פלטרין שיש עליו שומרים לפלטורין שאין עליו שומרין..."מאויב ולא מלסטים שא
 לא חברת אבטחה מפיגועים וממחבלים אלא שמירה של כבוד...   זהשהשמירה פה 

ות... מפגן הזדהזה נקרא שמירה?? תקרא לזה  בכל זאת שמירה... אז למה פה צריך לא באמת אם :נשאלתה השאלהו
ואם אין  ..וגנבים כן סוג של שמירה מאויבים סו"ס שמירה בדרך כלל זה שמירה???טקס של כבוד... למה  תקרא לזה

 ?שמירהלשון  שייך מהאז  באמת ממה לחשוש
  :התשובה היא כך !!ואולי

 ש על מה שומרים??וחינתן  יש פה שמירה!! שומרים פה על משהו... כן!!
הכבוד!! בבית  עלכבוד!!! אלא שמירה  שלשמירה  אל תקרי הכבוד עצמו צריך לשמור...על  הכבוד!!!על   שומרים

אבל על בביהמ"ק לא חוששים מאויבים... וגם לא מגנבים...  על הכבוד!!!המקדש... הדבר היחיד שצריך לשמור עליו.. זה 
 ?? למה כ"כ צריך לשמור על הכבוד?? ולמהעל הכבוד אנחנו צריכים לשמור בשבע עיניים ש... שלא יברח...  הכבוד ? ! ?

כל הימים... כל יהודי יכול ככוהיו עיני ולבי שם " מקבל אותנו בזרועות פתוחות...כי בית המקדש זה בית של ה'... וה'     
תחנה אשר  כלתפילה  כלזה כל הרעיון של בית המקדש!! "להגיע בכל רגע נתון לבית ה'... ולשפוך את הלב וה' שומע... 

 תפילת שלמהבכ"ד רננות של  )כל האריכותעמך ישראל ופרש כפיו אל הבית הזה ואתה תשמע השמים..."  לכלהאדם,  לכלה תהי

)אמנם שערי ההיכל והעזרה כן  הר הבית אף פעם לא ננעלים... שערי  בכל שעה ובכל נושא( כולם שבית המקדש פתוח לכולם נוגע בנקודה הזו

 המקדש ביתברגע שומעתה:  בל מצד התפילה... שלמה המלך מזמין גם את הגוי לבא לביהמ"ק להתפלל...(ננעלים... זה מצד העבודה!!! א
באופן טבעי מתקבלת תחושה של פושט...  ותך בשעות מסוימות..פתוח... ואין שעות קבלה... ולא מגבילים א תמיד תמיד

 הערך שלו ולא מכבדים אותו...  את דאוטומטית הוא מאב כן... יש כלל ברזל: כל דבר נגיש וזול ובהישג יד
 הנה למירון הרי היה... ותאר לעצמך שבית המקדש היה קיים כעת ...ישר ולעניין אתה יודע מה... בא נדבר בשפה עדכנית

כדי  שמונה שעות בדרך תקועים היו ואנשים לשעות מסוימות מוגבלת הייתה וגם השהות בהר קשה להשיג כרטיס מאוד
ואילו לבית המקדש?? תבא מתי שאתה רוצה... תלך מתי שאתה רוצה... נו... איפה היית מרגיש יותר  ...לזכות להגיע

כי למירון תכל'ס  פשוט שבמירון!!! לא נעים לומר אבל ת במירון??שזכיתי להיו בבית המקדש או שזכיתי להיות הישג??
 . ..מתי שהוא רוצה להיכנסדש כל אחד יכל היה קשה להגיע ואילו בית המק

מאז חטא אדם הראשון העולם איבד את הערך  הטבע שלנו!!!מ כמה שקשה להוציא את זה מהפה... אבל א"א להתעלם
 יקר כי ילדים זה)קל להשיג זול... -מוערך לפי יוקר וזול... מה שקשה להשיג נחשב יקר, ומה ש שלו... וכל דבר בעולם העצמי

וכינים כל אחד יכול  ...יקר וכינים זה זול... כי זהב קשה להשיג זה הסיבה שזהבאפיך תאכל לחם... וחשוב כי "בזיעת  בעצב תלדי בנים... מזונות זה

בית המקדש נותנים את כל הסיבות שבעולם  של הכ"כ משוחררים ונגישים ה הנתוניםכתוצאה מזוממילא  (לתרום לך...
צריך להעמיד את עבדי ה' העומדים בבית ה'  !!!דולכן!!! צריך כל הזמן לשמור על הכבו לאבד את הערך ואת הכבוד שלו..

 כדי לשמור על הכבוד!!! וישרו אוירה של כבוד...  שיתנו הופעה של כבוד... שיעמדו שם ביראת כבוד... בלילות
   --- 

 תגיד לי: מה יותר חשוב?? תורה אובינינו:  התורה!!! לכבוד בייחס יש בכפלי כפליים אותו סוג קופליקט שיש בביהמ"ק
ים... אבל תכל'ס... ממזר ת"ח קודם לכה"ג שנכנס לפני ולפנ "יקרה היא מפנינים..."שתורה...  מקובלנובית המקדש?? 

ילו כהן גדול יש סו"ס תורה מונחת בקרן זוית... תלמידי חכמים מסתובבים לנו בין הרגלים בצידי הדרכים... וא בינינו..
איך יש נו.. .. בשנה למקום אחד ויחיד שנקרא קודש הקדשים. פעם והוא נכנס ויחיד שמתהלך עם שמונה בגדים אחד

הרי הכה"ג זה כהן גדול שנכנס לפני ולפנים?? הכבוד שכולנו רוחשים לעוד יותר מ שלי עריך את עסק התורהשאני א סיכוי
מדרש הבית בר מאוד... כי קרוב אליך הדנגיש... הכי קל...  הכי הדבר הכי הכי יוקרתי בעולם... ואילו התורה זה הדבר הכי

אני יכול לשמור על כבוד התורה שלי בו בזמן שבשטח זה כ"כ  איך נו... אז ...לך מחכה תמיד פתוח לרווחה... הגמ'תמיד 
הרי מה  צריך להפעיל את הלווים שיעמדו שם וישמרו על הכבוד... בית המקדשבקל ונגיש ומצוי וקרוב.... תבין: כמה ש

 ך אצליח לשמור על הכבוד של התורה שאני בעצמי לומד?? נגיד על התורה...??? אי
 זו בעיה אמיתית!!!!באמת מאוד מאוד לא פשוט... זה  זו שאלה טובה!!! שאלה עצומה!!

 דבר כן... צריך לדעת שכבוד התורה זה לא הכבוד!!! עלשמירה  שמירה של כבוד!!!ל סמל ודוגמא אז הנה!! הנה לך
זה לא משהו שמגיע  וד התורהכבותר כדי לשמור על כבוד התורה...  אבטחה כבידה בי פעיללה צריך זו עבודה!!!פשוט... 

בוד התורה זה משהו שאם לא נשמור עליו יש לו את כל הסיבות שבעולם לברוח ולהתפוגג... כי... כי תורה מונחת לבד... אדרבה... כ
ול ללמוד כמה שהוא רוצה ומתי שהוא רוצה... נו.. יש סיכוי להעריך בקרן זוית... אין תורות ודחיפות בכניסה לבית המדרש.. כל אחד יכ

כבוד התורה זו לא  ולכבד כזה דבר נגיש וקל?? אין ברירה!!! חייבים להשקיע בכבוד התורה!!! ואם לא נשקיע בזה זה לא יקרה... 
מי?? אתה יודע מי? דבר ראשון: אני!!! אם אני המלצה... זו לא מתנה... זו עבודה!! זה חברת אבטחה!!! ומי יכבד את התורה שלי...?? 

    זה דבר שמוכרח להגיע מצידי... לא אכבד את עסק התורה שלי אף אחד לא יכבד את זה...

 בגיליון זה... 2 ההמשך בעמוד
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 כבוד התורה לא מגיע לבד... הוא טעון השקעה והשקאה...
המשך: אם אני לא אעריך את ה"יקרה היא מפנינים" אין מי שיעריך את זה במקומי... אנשים מעריכים את 

מוכן להעריך את ר' חיים גדולי ישראל רק ממתי שהם התפרסמו ונהיה קשה לתפוס אותם... אבל מי 
קנייבסקי שלפני ששים שנה?? מי מוכן להעריך את אותו תלמיד חכם שכעת מתהלך בצידי הדרכים אותו 
ת"ח שהילך בצידי הדרכים?? אתה יודע שיש כאלו היום?? יש!!! לא אלמן ישראל... השאלה היא האם אנחנו 

ו שאנחנו מוכנים להעריך אותה רק כשתורתו אמוכנים לכבד את התורה גם אם בשלב זה מונחת בקרן זוית 
  תכריז עליו?

--- 
בינינו לבין עצמנו... אנחנו הבני תורה... אם תשים לב: אנחנו  וכאן המקום שלנו לעשות חשבון נפש אישי...

מאוד נעלבים ומאוד לוקחים ללב כשאנחנו שומעים כל מיני התבטאויות של רשעים וזבי חוטם שפוערים 
"מאי אהני לן רבנן.." נכון שמאוד מציק לנו לשמוע כל מיני חרדים מודרניים שלא מעריכים פיהם ואומרים 

את התורה שלנו? ולמה? למה זה כ"כ מפריע לנו? אז בפשטות זה כי... כי סו"ס אנחנו בני תורה ואנחנו כן 
עומק גלות יודעים להעריך את מה שאחרים לא מעריכים... וכשמזלזלים בזה אנחנו פתאום מרגישים את 

 השכינה.
למה אנחנו חושבים שאבגדור ליברמן אמור להעריך את  אז זהו!!! ש... רגע רגע... בעצם למה אנחנו נעלבים??

התורה שלנו?? תחשוב שניה: מאיזה כיוון?? תן לי סיבה אחת הגיונית מאיזה כיוון הכלומניק הזה אמור 
שבים מהבוקר עד הלילה וקוראים כל הזמן "את להבין ולהעריך את האפיזודה הלא כ"כ מובנת שאנשים יו

 אותו טקסט"?? תן לי קצה חוט...  
שהגעתי למסקנה שבאיזשהו מקום תקוע לנו בראש שכבוד התורה אמור להגיע לנו מהשמים!!!  אז זהו!!!

כמו שאברך מחונך שפרנסה מגיעה מהשמים... וכמו שהגאולה מגיעה מהשמים... כך גם כבוד התורה אמור 
)אם ככה, אז אנחנו מצפים שמשמים יקרה שגם החילוני יעריך את התורה שלנו... וכשזה לא ע לנו איכשהו מהשמים... להגי

  קורה אז הנה הגלות...(
)מה שנקרא סוף הכבוד לבא... ותורתו מכרזת גם מהשמים...  גם!!!אמור להגיע  בסוףאז זהו ש... שנכון... כבוד התורה 

ת הבסיס כבוד התורה זה משהו שממש לא מגיע מעצמו... זה משהו שצריך לעמול עליו אבל בנקוד עליו וכו'...(
ולהתייגע בו לא פחות מלימוד התורה!!! כמו שצריך ללכת וללמוד ולעמול בתורה... כך צריך להשקיע הרבה 

לא מאוד בלהעריך את התורה שאנחנו עוסקים בה... וכבוד התורה צריך השקאה וטיפוח יומיומי... ומי ש
ישקיע ויעמיק בחשיבות התורה של עצמו... הוא יכול להיות האברך הכי בן עליה והכי מרומם והוא בעצמו לא 
יעריך את התורה של עצמו... לא צריך להיות ליברמן כדי לחשוב "מאי אהני לן רבנן..." בינינו... יש לי ולך 

י יתכן שאולי הזנחנו קצת את העצמה כמספיק רגעים שאני ואתה ככה מרגישים בייחס לעצמנו... למה??  
 ואת הערך לתורה שאנחנו לומדים!! קורה...  האישית

כך שהתסכול האישי שיש לנו מאותו חילוני שפוער את פיו ומדבר נגד רבנן ותלמידיהון... במקום להפנות 
זה רק מראה  את התסכול אליו... אנחנו אמורים לקחת את התסכול הזה אלינו!!! כן... עצם זה שכ"כ נעלבנו

)אם היינו באמת מעריכים את התורה של עצמנו... היינו מתייחסים עד כמה שהנושא לא מספיק מועצם ומושקע אצלנו... 

אליו לכה"פ כמו שראש הממשלה מגיב על אחרון הח"כ הזוטרים שזרוק שם באופוזיציה וצועק שם ביציע נגד ראה"מ... הראש ממשלה 
צד המפסיד מתקשה להשלים עם עצם נוכחותו והוא במקרה הטוב מתעלם... במקרה הגרוע מגחך... אבל לא נעלב ממנו... הוא מבין שה

ואין ברירה... צריך להשקיע בזה הרבה מחשבה ושינון... משהו שרק בן תורה אמיתי יודע  ממש לא לוקח ללב..(
כפי שסיכמנו בתוך  לעשות אותו כי שוב ושוב: תבין עד כמה קשה באופן טבעי לכבד את התורה... הרי

המעטפת של העולם שלנו כבוד זה דבר שנמדד לפי יוקר וזול!!! ככל שיותר קשה ומסובך להיכנס לבית של 
)ואגב: לכן טוב שזה כך... זו הדרך היחידה להעביר גדול הדור... ככה זה יהיה יותר יוקרתי ואנשים יותר ויותר יכבדו... 

וככל שזה יהיה פחות מסובך ויותר קל ונגיש וכל אחד יכול לגשת זה  בתורה(לילדים ולשטחיים שבינינו את היוקרה ש
יהיה יותר פשוט ויותר זול וממילא גם פחות מכובד... וממילא... אתה האברך הקדוש שנוסע עם רב קו ועומד 
כל הדרך באוטובוס... ומחכה חצי שעה בשירות לקוחות של סלקום ואתה מתקשר למשרדי העיריה ואף 

אם לא תשקיע ותשנן ותרענן ותפנים  ---סופר אותך... איך אתה רוצה שהתורה שלך תהיה יקרה אחד לא
את גודל החשיבות שלך כלומד תורה למרות שאף אחד אחר לא טורח להרים את היהלומים האלו 

 מהריצפה... מי יעשה את זה במקומך?? וכי צריך להיות ליברמן בשביל לזלזל בתורה שלך??
מי ישמור על כבוד התורה שלך א בשיא קבוצת הסיכון לזלזל בחשיבות שלך!! תבין את זה...  אתה בעצמך נמצ

 אם לא אנחנו תופסי התורה.. לנהוג כבוד זה לזה ובעיקר בעצמנו... 
--- 

יעקב אבינו יוצא מבאר שבע והולך לחרן... עשיו רודף אותו ורוצה להרוג אותו... אליפז  בא נגיד את זה ככה:
ת כל ממונו ומשאיר אותו עם מקל בלבד... לבן מרמה אותו מאה פעמים ועושה ממנו צחוק... כל לוקח לו א

הרשעים האלו מזלזלים ביעקב אבינו עמוד התורה... אף אחד לא מעלה על דעתו שהאיש המסכן הזה 
 ליו!!! שעובר כעת עם מקל את הירדן... האיש הזה דמותו חקוקה במרכבה וכל העולם כולו עומד עליו ורק ע

לא להעריך את יעקב אבינו?? האם עשיו? אליפז?? לבן? או!!! או -עכשיו בינינו: מי נמצא בסיכון יותר גדול ש
 ברור שיעקב אבינו בכבודו ובעצמו!!!יעקב אבינו בכבודו ובעצמו??? 

הוא הוא זה שיש לו את כל הסיבות שבעולם לא לקלוט שמתהלך כאן  הוא פה המאותגר מספר אחד!!!!
ולם מוצב ארצה וראשו מגיע השמיימה... הוא פה הסיפור הגדול... האם עשיו ידע להעריך את התורה של ס

שלא  אבל יעקב אבינו...??? זה פה הסיפור הקריטי!!יעקב אבינו... זה לא כ"כ רלוונטי... כן יעריך... לא יעריך... 
ו ואף אחד לא שם לב בהיעדרותו... הרי הוא אחד כעת לא מסתכל לכיוון שליתבלבל... שידע ויזכור שלמרות שאף 

הודה הוא זיווה הוא הדרה..  העבודה העיקרית של כבוד התורה מוטלת על יעקב אבינו בייחס לעצמו!!! ואנחנו צריכים 
להפנים את זה... להפסיק לחשוב שכבוד התורה זה סוג של מתנת שמים... שמי שעמל בתורה וזכה לגדול בתורה... יום 

הכבוד הזה תלוי בי ובך... אנחנו מייצרים את הכבוד הזה... אנחנו צריכים לא!! ממש לא!!!  הכבוד לבא...אחד סוף 
לשמור על הכבוד הזה... להשקיע בו... בבית המקדש השקיעו אינספור משאבים כדי לשמור על הכבוד הזה... 

חג השבועות עיקר העבודה זה לא לחינם כבוד תורה דיחיד חשוב יותר מלימוד תורה דרבים... לא לחינם ב
עגלא תילתא... לטפוח על המעיים ולומר: שישו בני מעי שישו... אי לאו האי יומא כמה יוסף איכא בשוקא... 
ר' יוסף משקיע את עיקר העבודה שלו בחג השבועות בעגלא תילתא... לשנן ולהזכיר איזה חשיבות יש 

 ... קח את החיזוק הזה כהכנה למתן תורה... לתורה שלי... איפה הייתי אם לא היה לי את התורה
 

 גע גע גע...

הגיע פעם בחור ישיבה למרן ר' יחזקאל אברמסקי 
וביקש עצה וברכה... אמר לו ר' יחזקאל: דבר אחד אני 

קאצ'קע זה ברווז!!!  !!אל תהיה קאצ'קע!מבקש ממך: 
שהעיקר לא להיות מה יש?? במה "זכה" הברווז 

כמוהו??? העניין הוא שלברווז יש אוסף של כשרונות. 
 אבל מכל דבר קצת...

בטח...!!! הוא אמנם לא יודע  האם ברווז יודע לשחות??
לא!!! אבל הוא יודע זה  ..לשחות במהירות כמו דג במים.

 קצת לשחות. גם קצת זה חשוב... 

 ודע לעוףהוא אמנם לא י  כן... האם ברווז יודע לעוף??
כמו ציפור... אבל הוא יודע קצת... טיפ טיפה  גבוה

 אל תגיד שהוא לא יודע... נא לכבד... לעוף... אז

... הוא אמנם שהוא יודע ברור האם ברווז יודע לרוץ...?
יודע קצת... כמו צבי... אבל הוא  מהר לא יודע לרוץ

 ... ברווז יודע גם לרוץ... אביסלע... אז נא לא לזלזל

בטח... אמנם אין לו את הקול  ם ברווז יודע לשיר??הא  
... אבל הוא יודע קצת לשיר... כמו ציפור שיר הכי מדהים

 גא גא גא... קצת יפה זה גם חשוב...

 קצת יודעבקיצור: לברווז יש מכל דבר קצת... הוא 
לשחות... מכל דבר  קצת יודעלרוץ...  קצת יודעלעוף... 
 קצת...  

'ס... הוא עומד באותו מקום... כי שתכלומה התוצאה?? 
לשחות הוא יודע רק קצת... ולעוף הוא יודע רק קצת. 

 !!!!אז הוא נשאר קאצקעוגם לרוץ הוא יודע רק קצת.. 
עכשיו: שלא תבין לא נכון... רשמית זה נקרא שהברווז 
הוא יותר אינטלגנט מכולם... סו"ס יש לו יותר הישגים 

לשחות וגם לרוץ וגם  מאשר לדג... סו"ס הוא יודע גם
לעוף... אבל תכל'ס... זה לא עוזר לו... כי בשביל 

או לעוף  עמוק!!!להתקדם הלאה צריך או לשחות 
והברווז... עם כל הכבוד... היות  מהר!!!או לרוץ  גבוה!!

והוא יודע מכל דבר קצת.. לשחות הוא לא יודע לשחות 
רוץ הוא לעומק!! לעוף... הוא לא יודע לעוף גבוה... וגם ל

זה מה תיכת קאצ'קע!!!  לא יודע... מה נשאר ממנו?? ח
 אל תהיה -שר' יחזקאל הזהיר: אל תהיה קאצ'קע

אל תקח קצת מכל דבר... אתה רוצה ברווזה...  
אתה רוצה לרוץ??  תשחה עמוק כמו דג!!!!לשחות?? 

תעוף גבוה כמו אתה רוצה לעוף??  תרוץ מהר כמו צבי!!
מכל דבר... לקחת קצת מכל רק אל תקח קצת  נשר...

 דבר זה להישאר תקוע באותו מקום לנצח נצחים...
--- 

 כלפי מה הדברים אמורים???
אנחנו נמצאים בערב חג השבועות... ואחת ההבטחות 
שה' הבטיח לנו: כל ההתחלות קשות, קבלו עליכם עול 

כלומר: אפילו  ומכאן ואילך יערב לכם!!!תורה, 
תקבלו על עצמכם עול שההתחלה הולכת קשה... אם 

תורה ותקחו את העניינים ברצינות... תוך תקופה קצרה 
יערב לכם... ותכל'ס: היום יש הרבה שמתלוננים ש... 

יערב לכם הזה מתמהמה מלבא... אני כבר -שה
התחלתי... והרבה זמן אני כבר מתחיל... משתדל לקבל 
על עצמי עול תורה ואני משתדל לתאמץ... ותכל'ס 

ערבים.. אני עדיין מרגיש חוסר חיבור  הדברים לא
 ושייכות ללימוד...

)ויכולים להיות על רגל אחרת...  לאאז התשובה היא כמובן 

אבל עכ"פ אחת  כל מיני סיבות לחוסר מתיקות בתורה...(
 זו הנקודה הזומהסיבות של חוסר חשק וערבות בתורה 

בשביל לטעום את הטעם הערב של  !!!של הקאצ'קע
שים לב: לא חייבים  !!!! ם ל ש ו מ  חיבור התורה צריך

בהכרח להיות מחוברים למלא מלא תורה... מספיק 
 לקצת---לגמריאפילו לקצת תורה... אבל תהיה מחובר 

הזה של התורה!!! שתהיה לגמרי לגמרי שקוע עמוק 
בפנים ומחובר עם כל הנשמה... ואם אתה מחובר 

 ה מספיק...לגמרי... אז גם אתה מחובר לקצת תורה ז

 בגיליון זה.... 6ההמשך בעמוד 

 



 

  

לחיצה ממושכת לנעילת 
 מקשים...

נמצאים אנו שבוע בלבד לפני מתן תורה... וכחלק 
בלתי נפרד משלבי ההכנות למתן תורה הרי זה 
השבוע של יסוד!!! כלומר: הכנה למתן תורה 
כרוכה לא רק בהתחזקות בתורה אלא גם 

זכות לקבל בהתחזקות בקדושה וטהרה כדי ל
)כל המושג של טבילת עזרא נלמד ממעמד תורה בקדושה.. 

הר סיני שהיה באימה וביראה שזה הניגוד המוחלט לההיפך 

ומקובלנו שאם תורה שבכתב כתובה על  מקדושה...(
קלף שצריך להיות מעובד לשם ספר תורה... הרי 
תורה שבעל פה גם צריכה להיות כתובה על קלף!!!  

שבעל פה זה לא פחות ולא יותר והקלף של התורה 
הגוף של היהודי!!! וגם הקלף הזה צריך להיות 
מעובד לשמו... והעיבוד לשמו של האיש הישראלי 
זה קדושת יסוד... וכולנו משתוקקים להיות אותו 
תלמיד חכם שכל הוייתו חפצא של קדושה 

 ואכילתו כמו קרבן ושתייתו כמו נסכים... 

צה להתמקד בעצה ובכן: ברשותך: הפעם אני רו
בענייני שמירת  ממש טכנית ופשוטה וקלה ליישום

העיניים... ולאו דווקא... זו עצה טובה באופן כללי 
 לכל שאר חלקי עבודת ה'...   

כולנו מכירים את  לצורך העניין נתחיל מדוגמא:
התופעה המתסכלת והמצויה של אותם שולים 
שיושבים בבית הכנסת בספסל האחרון ומדברים 

מצע התפילה... וכל הזמן צריך להעיר להם בא
ולהוכיח אותם... אבל עזוב... כעת לא זה הנושא 
שלי... אני בסה"כ רוצה לנתח באופן מקצועי 
תופעה מסוימת בייחס אליהם... אם תשים לב... 
כל  האלו שמדברים בשעת התפילה... כשמעירים 

הם דווקא להם ועושים להם ש... ש... שקט... 
לכמה שניות!!!. ואז  מפסיקים לדברהם  נרתעים!!!

בערך...  43-שניות ל 22עובר פסק זמן של בין 
והופה...  הם שוב חוזרים לדבר... חלפו שתי דקות 
שוב הגבאי מתנער ועושה ש... שקט...  ואז הם 

ואז הופה... שוב  34-שניות ל 22שוב בשקט בין 
"ויחזור לתלמודו..." ושוב הגבאי סיים את המי 

השלישי ושוב נתפנה לעשות להם שברך 
)אגב: מסתמא  ששששקט... וככה זה כל הזמן... 

המלמדים בחידר מכירים את התופעה הזו עוד יותר טוב... 
תופעת הילד שמפטפט ואתה מעיר לו ואחרי שניה שוב הוא 
חוזר לפטפט... וזה מתסכל.. ובעיקר עצם החוצפה... לפני רגע 

 הערתי לך וכו'( 

מילא החלטתם לדבר  ממש תמוה לי:וזה 
בביהכנ"ס בכל מחיר ואתם שמים פס אחד על 
כולם... בסייידר.... לפחות שנדע... שננמיך 
ציפיות... אבל לא!!! כשמעירים לכם אתם דווקא 
משתתקים... אם ככה, אז למה אתם  שוב חוזרים 
לדבר אחרי עשרים שניות?? ממה נפשך... אם 

א איכפת לכם... אז אתם מזלזלים ומצפצפים ול
למה אתם עושים את זה רק אחרי עשרים 
שניות??? תמשיכו לדבר בלי להפסיק אפילו רגע 

 אחד...

אה... פסיכולוגית איך אתה מנתח את התופעה 
 הזו?? 

כמדומני שההסבר בזה הוא מאוד פשוט: בדרך כלל 
 זה לאאלו שמפטפטים בבית הכנסת... ע"פ רוב 

ווקא כן מקבלים אנשים רעים... זה כאלו שד
הערות... וברגע שמעירים להם שלא לדבר... 
עקרונית מצידם הם באמת מפסיקים כעת לדבר!!! 
רק מה??? הלשון שלהם כבר נמצאת בצבירת 
תאוצה... הלשון שלהם פשוט מתגלגלת בתוך הפה 
כמו גלגל של רכב על מהירות של מאה קמ"ש )ואני 

פשוט לא מתבדח...( ממילא הלשון והדיבור שלו 
וממילא גם אם תגיד לו לא לדבר...  צברו תאוצה...

והוא מצידו באמת מפסיק לדבר... אבל הפה שלו 
פשוט ממשיך הלאה בגלל הצבירת התאוצה מלפני 

זה בדיוק כמו רכבת מהירה בעיצומה של צבירת כן...  
ותאר לעצמך שהקטר עשה בבת אחת  תאוצה...

מכאן  בלימה פתאומית של שניה אחת... וזהו...
ואילך הוא מיד שחרר את הבלמים... מה יקרה 
לרכבת?? האם היא תעצור?? לא!!! היא אמנם 

)ממקום של "שוק" תעצור באותה שניה של הבלימה... 

אבל  מיד אח"כ היא תמשיך הלאה  כזה... בום כזה...(
 )תעשה ניסיון על האופניים(בגלל התאוצה שהיא צברה... 

וצה חייבת להיות עצירה שמגיעה לאחר צבירת תא
לחיצה ממושכת על  לחיצה  מ מ ו ש כ ת ! ! ! !

 הבלמים!!! 

בן אדם שהלשון שלו מתגלגלת  על אותו משקל:
בלא בלא בלא בלא בלא... הוא כל הזמן בדיבור כמו 
רכבת מהירה... ואם פתאום מישהו מגיע ועושה 
ששששקט פתאומי... אז אולי לרגע אחד נעשתה 

לכן הוא ישתתק לכמה שניות פה בלימת חירום... ו
אבל  )כי סו"ס הוא באמת רוצה לשתוק ומבין שצריך לשתוק...(

ברגע שהמעצור הלך... ברגע שהגבאי חזר למקומו 
"לעוד לקוח מרוצה.." הלשון ממשיכה להתגלגל... 

שניות אתה רואה אותו  22וזו הסיבה שאחרי 
 ממשיך הלאה כאילו לא העירו לך לפני רגע...

 זה לא בגללשהוא מצפצף על הגבאי...  ללזה לא בג 
שהוא מזלזל!!! אלא זה בגלל שהלשון שלו ממשיכה 

 בתאוצה שהייתה לה מקודם!!!  

אבל  ההסבר הזה אולי נשמע לך קצת מופשט... 
לא... זה דבר שמאוד קל להבין אותו בחוש... 

 באמצע!!!תחשוב שיש פה שני אנשים שהם 
בפרט אם זה באמצע לדבר על איזשהו נושא!!! 

נושא "מאוד חשוב..." ופתאום הגיע פה מישהו 
ובלם!!! ששש... שקט... עצר אותם באמצע משפט... 
אז נכון שהם השתתקו... אבל אל תשכח שהנושא 
הבוער עדיין  בראש שלהם... המשפט הבא עדיין 

אז נכון שהם השתתקו כי...  עומד להם על הלשון...
קט... אבל הלו... כי בלמו אותם... עשו להם ש... ש

מה פירוש "עומד על זה... זה עומד לי על הלשון... 
במילים אחרות: הלשון כעת באמצע  הלשון"??

נסיעה... בעיצומה של תאוצה... אז נכון שעצרת 
אותה לשניה עם הששששקט... אבל היא ממשיכה 
לנסוע בלי לשים לב... ממילא זה שהם ממשיכים 

רת תאוצה של לדבר זה לא כ"כ זלזול כמו צבי
הדיבור... וכמדומני שזה מידע מאוד חשוב בפרט 
בתחום ההוראה... הלו... לא בטוח שזה ילד חוצפן!!! 

-זה לא שהוא צפצף עליך... אלא זה ההמשך של ה
  )בגמ' קוראים לזה: "אין אגודו בידו"(  מקודם

אם הגבאי היה שואל ואי לכך ובהתאם לזאת: 

ב... במקום לעשות כל אותי... הייתי מציע לו... עזו
)ואז זה שלוש דקות שקט וככה במשך שעה שלימה... 

 יהפוך באמת להיות חלק מהמנגינת רקע של בית הכנסת(
תעשה לחיצה עזוב... בא תגמור את זה בבת אחת!! 

מה אתה עושה??? אתה פשוט  אחת ממושכת!!
הולך אליהם... נעמד במרחק של מטר וחצי עד שני 

עשית שקט?? הם  היה פה...תמטר... אל תזוז!! 
 22השתתקו? אל תלך... תשאר פה... והנה... חלפו 

שניות ואתה רואה שאחד מהם מנסה להשחיל 
מילה וחצי.. הופה... שש... שששקט... וחכה!!! 

 32תמשיך להישאר פה... אל תלך... יחלפו עוד 
שניות של התאבנות!! ואז שוב תראה אותו רוצה 

דוחף לו עוד מנת דחף של להגיד מילה... ואתה מיד 
שששששקט... בקיצור: ככה במשך חמש דקות אתה 

דוגר עליהם!!!! מרחף עליהם!! חג על נשמתם!!!  
ואז אחרי חמש   לחיצה אחת ממושכת!!!בקיצור: 

דקות של לחיצה ממושכת על האמברקס של 
השששקט... יש סיכוי שכעת יהיה פה באמת שקט... 

אט אט יצליחו כי במשך החמש דקות המעצורים 
לבלום את התאוצה של הדיבור... ההפנמה שצריך 
להיות פה שקט תצליח לחלחל ולבלום גם את 

)ו... וגם  הכמה מילים שכבר עמדו על הלשון מקודם...

 זה בערבון מוגבל!!! יתכן שגם זה לא לגמרי יספיק...(

יש פעולות שמרוב שאנחנו  הבנת את הרעיון??
עושים אותם רבבות  רגילים לעשות אותם ואנחנו

 )ללא הגזמה...( אפילו מאות אלפי פעמים ביוםואולי 
מטבע הדברים יש בהם צבירת תאוצה... ואז!!! 
כשיש צבירת תאוצה... אז גם אם החלטת עם כל 
הלב שאתה לא רוצה להפסיק לעשות את זה 

יתכן שתמצא את עצמך ממשיך  ומצידך זה סופי!!!
לא שולט על שאתה  ולא בגלללעשות את זה... 

עצמך... אלא בגלל הצבירת תאוצה שהצטברה כאן 
 עוד לפני שהחלטת את זה... 

לחיצה ולכן פה מומלץ הפתרון הטכני שנקרא 
  ממושכת!!!

פעם הייתי ממש   על אותו משקל בשמירת העיניים:
שבור מעצמי... היה נראה לי שהעיניים שלי שמו עלי 

שומר על העיניים!! פס... תבין: החלטתי היום שאני 
נקודה!!! אני מוריד את העיניים לריצפה... ברור?? 
ברור!!! והנה... לא חלפה דקה.. והופה!!! העיניים 
שלי שוב למעלה... מה קרה?? מה... לא דברתי 
ברור?? ושוב אני נותן פקודה... מורידים ראש 
למטה... אחרי דקה שוב... שוב אני מוצא את 

 העיניים שלי למעלה... 

טוב... אני רואה שזה לא  תגיד לי: מה קרה פה???
עסק... אין לי ברירה... אני נאלץ להוריד את 
המשקפיים... טוב... הורדתי משקפיים והמשכתי 
לדרכי... לא חלפו שלוש דקות... ואתה יודע מה אני 

 מגלה?? 

לא תאמין... לתדהמתי אני מגלה שהמשקפיים 
כרגיל... רגע... פתאום שוב על העיניים שלי ועסקים 

מי זה? מי החזיר לי את המשקפיים לעיניים?? 
כמעט הסתובבתי אחורה לראות מי... מי עשה את 
זה... הרי אני בעצמי לפני חמש דקות הורדתי 
אותם... אז מי החזיר אותם בחזרה על האף שלי?? 

אתה בטוח מה... אתה רוצה להגיד לי שזה אני?? 
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  שזה אני???

אתה שעשיתי את זה!!!  ממש קשה לי להיזכר
זה ישמע לך מוזר... יש פה בן אדם  שומע?

החזיר  לפני דקהשמתקשה להיזכר שהוא בעצמו 
הוא הוריד  לפני ארבע דקותאת המשקפיים ש

אותם... איך זה נראה לך?? איך אתה מסביר את 
 זה?? מה... אני עד כדי כך רחפן?? 

י הנה!! זה האבחון!!! יום אחד נפל ל מה התשובה??
יושב בין האסימון שהקושי שלנו בשמירת עיניים 

על צבירת תאוצה... סו"ס הפעולה העירנית  הייתר
והמרצדת של העיניים שלנו להסתכל על כל מה 

מאות פעמים בדקה שזז... זו פעולה שנעשית 
אני חוזר על המשפט: העיניים שלנו עירניות  אחת...

 מאות פעמים בדקה אחת!!!מרצדות ועוקבות 
ותחשוב שבבום אחד החלטת  דוק את זה...()תב

בסבנג אחד לשמור את העיניים ולהוריד ראש 
למטה!! אדוני... זה לא עובד בשניה אחת... זה כמו 
לעצור רכבת באמצע צבירת תאוצה... יש פה עין 
שבמשך כמה שעות לא הפסיקה לרגע אחד לרצד... 

)אתה אפילו לא שם לב ימינה שמאלה... מעלה ומטה... 

העין שלך בדקה אחת עקבה אחרי הזבוב לאיפה הוא זז... גם ש
הסתובבה אחורה לראות מאיפה מגיע הרעש... אח"כ מי הגיע... 
ואז הגיע פלאפון והסתכלת מי התקשר.. ואח"כ מה השעה... וכל 
זה בדקה אחת!!! וככה זה במשך ששים דקות ועוד ששים דקות 

ואז פתאום החלטתי בבת אחת במשך יום שלם( 
לבלום!! עשיתי לעיניים שלי בלימה פתאומית!!! 
הורדתי את המשקפיים... מה אתה חושב??? 
העיניים פשוט לא עיכלו את ההוראה... הם מצידם 
ממשיכות לרצד... אז נכון שהם חטפו של ה"שוק" 
הנקודתי... אז לבנתיים חלפה דקה וחצי והפלאפון 
בדיוק צלצל והתחלתי לדבר עם מישהו... והמוח 

י לבנתיים ממשיך לתת פקודה למשקפיים של
לחזור לעיניים... כי... כי אנחנו באמצע... אנחנו 
באמצע מירוץ של רבבות פקודות של ראיה בשעה 

זה לא תמיד בהכרח שיש לי  אתה קולט??אחת... 
ניסיונות מידי גדולים בשמירת עיניים ולכן אני 

)כמובן שזה גם יכול לקרות אבל זה פשוט לא עומד בזה!!! 

העניין הוא  כבר משהו שקורה לעיתים יותר רחוקות...(
הרבה יותר פשוט וטכני שהיות והעין מידי רגילה 
להיות בתנועה ערה... ואתה רוצה לומר לה לעצור... 

)זה כמו סופר סת"ם שמגיע צריך לאמן אותה על זה!!! 

תחיל מיד לכתוב... בערב לכתוב פרשיות... הוא אף פעם לא מ
הוא קצת מאמן את האצבעות שלו על איזה קלף טיוטה שהוא 

!!! כאן צריך אחת לכמה ימים נכנס לשפראך של כתיבה(
לחיצה אחת ממושכת בשביל נעילת איזה 

בשביל להכניס את העין למודעות  מקשים!!!
ולהתרגלות שכאן צריך שהעיניים יהיו למטה!!! כאן 

ה... זה כמו הגבאי הזה הטקטיקה היא מאוד פשוט
שהייתי מציע לו... אם אתה באמת רוצה שלא ידברו 
פה... אל תעשה כל חמש דקות ששששקט... אלא 
תלך לשם!!! ותלחץ לחיצה אחת ממושכת על 
השששקט.. כלומר: אתה אומר שקט... ומחכה 
לפעימה הבאה... ושוב אתה מזריק שששקט... 

חת וככה במשך כמה דקות אתה לוחץ לחיצה א
ממושכת של שקט... ואז יש סיכוי שהמחשב 

 אז בדיוק אותו סיפור בשמירת העיניים...יכבה... 
כשאתה מזהה חוסר גבולות בתחום של שמירת 
העיניים... כעת תנשום נשימה... מזיזים לצד את 
שאר הנושאים... וכעת אני נכנס למשימה של 

שים לב כעת מה התכניה... תלך  לחיצה ממושכת!!!
הוראות: ביממה הקרובה... היציאה לרחוב לפי ה

נכון ליממה הקרובה  ריכוז גמור!!נעשית מתוך 

)בלבד( אני לא מדבר בפלאפון ברחוב... אני גם לא 
מפטפט עם חברים ברחוב... שום דבר... כל יציאה שלי 

אני מתרכז כל כולי  ריכוז מוחלט!!לרחוב נעשית מתוך 
תקרא עד הסוף... עוד )אגב:  עיניים למטה!!!בנושא אחד... 

ואז אתה תראה איך שאחרי דקה  מעט תבא ההסתייגות(
וחצי שיצאת... איך העיניים שלך לפתע מתרוממות 
לאט לאט באלגנטיות... והופ... בדיוק בשביל זה אתה 
פה השוטר בדריכות ובעמדת זינוק... שמחכה לשניה 
הזו!!! וסטופ... עיניים למטה!!! ושוב אתה ממשיך 

עירנות בלי היסח דעת... ואחרי שתי דקות לעקוב ב
שוב אתה מרגיש איך שהעיניים מתרוממות בכיוון 

לכיוון מעלה... ושוב השוטר דופק תוק תוק  -המשיכה
בשביל להזכיר לעיניים לרדת... יופי... הגענו לבית 
הכנסת למעריב... אחרי עשרים דקות שוב יוצאים 

שביממה  מבית הכנסת... ושוב לא לשכוח!!! סיכמנו
)אין פלאפונים הזו כל יציאה לרחוב היא בריכוז מוחלט 

בלחיצה כעת אני בריכוז מוחלט  ואין לדבר עם אנשים(
אתה יוצא... ושוב העיניים כמעט  הממושכת...

מתרוממות... ושוב אתה מזכיר להם לרדת... ושוב 
אחרי שתי דקות העיניים מתרוממות וכן הלאה וכן 

)ולאו דווקא...  ך יממה שלימהומעתה: אם במשהלאה... 

אם כל יציאה לרחוב  כמה זמן בדיוק תחליט אתה לפי העניין(
אתה בעצמך  לחיצה ממושכת...היתה על תקן של 

תשים לב איך שבמשך היממה הבודדת הזו משהו שם 
משתנה!!! אתה תרגיש שהמחשב שם מבפנים קיבל 
את ההוראה... אתה בעצמך תרגיש איך שפתאום יותר 

ך לשמור על העיניים... העיניים פתאום נשמעות קל ל
לך ולא בורחות... ושוב: בהתחלה הייתי בטוח 
שהסיבה שנהיה לי פתאום יותר קל זה בגלל ש"אדם 
מקדש עצמו מעט מקדשין אותו הרבה..." והבא 
ליטהר מסייעין אותו וכו' וכו'... ובודאי שזה נכון... אבל 

יקה פשוטה יש פה גם טקטלא צריך להגיע לזה... 
לחיצה שקראתי לה בלשון מושאלת:  ומכנית

אחרי לחיצה ממושכת לאט לאט  ממושכת!!!!
התאוצה נחלשת והעין שלך לאט לאט מתרגלת 
לפקודה החדשה לא להסתכל!! לא לרצד... ראש 

)בקיצור: כמו מי שקונה משקפיים יודע שאורך לעין זמן למטה!!! 

להתרגל לפקודה החדשה להתרגל למשקפיים... כך אורך לעין זמן 

אחרי יממה  וכעת ניגש להסתייגות: לשמור על העיניים..(
שלימה שעשית לחיצה ממושכת וכעת העין שלך 
התרגלה להיות למטה... מכאן ואילך אדרבה... תלך 

תפטפט עם  דווקאתדבר בפלאפון...  ודווקאברחוב 
תעסיק את עצמך... כי שלא תבין לא  דווקאחברים... 
לכת ברחוב וכל הזמן לחשוב על שמירת נכון!!!! ל

)שיש כאלו שטועים בה העיניים זו הטעות הכי טראגית 

ברור שלא!!! רק מה?? כל העצה הזו ללכת  ואכמ"ל...(
במשך יממה שלימה ולהתרכז דווקא בשמירת 
העיניים זה נטו בשביל שירותי טכנאות מול לוח 
הבקרה של העין... לעדכן את ההגדרות ולהרגיל את 

עין להשפיל מבטה... ובשביל זה צריך באופן חד ה
)וגם אז... זה לא שאני לא הולך  לחיצה ממושכת...פעמי 

ברחוב וכל הזמן חושב על קדושת המחשבה ושמירת העיניים... אני 
בסה"כ עסוק בשירותי טכנאות כיצד לתת הוראה בלוח הבקרה של 

לדגור על  העין שתתחיל להסתכל לכיוון מטה.. בשביל זה אני צריך

עכשיו: זה יחזיק מעמד עד... עד שאתה בעצמך  העין(
תשים לב שזה כבר לא מחזיק מעמד... ואז צריך שוב 
לרענן את ההגדרות... שוב לחזור ליממה הזו... ומכאן 

 ואילך תן לחכם ויחכם עוד...

--- 

קוראים לזה במילה אחת:  ו ת ר ג י ל נ ו 
 בתורתך!!!!

בברכת "המעביר מידי בוקר אנחנו אומרים 
שינה" יהי רצון שתרגילנו בתורתך... חשבת 

 "ותרגילנו"??פעם על המילה הזו... מה זה 
אדרבה... אני דווקא  להתרגל?מה העניין 

יודע שלהתרגל בעבודת ה' זה סוג של מצות 
 התשובה היא:אנשים מלומדה? לא כך?? 

לא... צריך לדעת יש מחדלים מסוימים 
מזה שאנחנו  בעבודת ה' שנובעים נטו

רגילים לנהוג אחרת ממה שהתורה  רגילים!!!
לנהוג לפי  להתרגלמצווה!! וכאן צריך פשוט 

 שים לב:רצון התורה!! שתרגילנו בתורתך!!! 
בהמשך הברכה אנחנו מתפללים והרחיקנו 
מאדם רע ומחבר רע ואל תשלט בנו יצר הרע 
וכוף את יצרנו להשתעבד לך... כאן כבר 

בר על מלחמת היצר ועל אנחנו מתחילים לד
עמידה בניסיונות... זה כבר הסיפור המוכר 

אבל צריך לדעת שיש גם והיותר מסובך... 
  שלב אחד לפני זה!!

 שתרגילנויש שלב הרבה יותר טכני ופשוט: 
בתורתך!!! כלומר: מהיום תדע שלא תמיד 
הנפילות הרוחניות שלנו מצביעות על מגמה 

לה שורשית ומורכבת בבחינה של חלי
"תשלט בנו יצר הרע..." לא!! לפעמים הבעיה 
היא יותר מכנית ופשוטה.. מחסור 

לא בתורתך"!!! אתה פשוט  "ותרגילנוב
לא התרגלת להוריד את העיניים...  התרגלת

לסגור את הפה... וכאן צריך פעולות די 
 טכניות מוגדרות איך מרגילים ומתרגלים.... 

שה עכשיו: אתה מבין לבד שזה כנגד זה ע 
כמו שלאדם קשה לעצור את האלוקים!!! 

הרגילויות השליליות שלו וצריך התחכמות 
מיוחדת איך לבלום אותם... כך על אותו 

דהיינו מי להתרגל בתורה... משקל: מי שזוכה 
שצובר עוד ועוד חיזוקים בתורה... עם הזמן 

בעבודה...  ורגילמכיר  מתרגל...הוא פשוט 
ל לשנות לקרות קורא ואם רגי רגילאם 

שונה... ברגע שאדם מתרגל... הוא זוכה 
להתרגל לעשות מעשים נאצלים ומרוממים 
וזה הולך לו בקלות... כי זה רגיל אצלו... 
אפילו קשה לו להפסיק עם זה כי הוא רגיל... 
והלוואי!!! על זה אנחנו חולמים... זכור: גם 
אם עד היום היית רגיל להיות הולך רכיל 

 והתרגלותם קצת מאמץ על לשונו" ע רגלו"
 תרגילנואתה יכול להפוך את הרגילות הזו ל

 בתורתך.  
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 המשך: מזל טוב!!! שבעים כלות סוגרות שידוך ביום אחד...

שמיטה... החליט לעשות מעשה נועז ולקדש שבעים תקציר משבוע שעבר: הכה"ג שנשא על לבו את צער האלמנות בשנת הרעבון של 
 אלמנות בשביל שיוכל להאכיל אותם חזה ושוק ושאר מתנות כהונה... 

--- 

ובכן... הכה"ג סיים את דבריו והאסיפה הסתיימה... שבעים אלמנות המומות יצאו מלשכתו של הכה"ג.. ותכל'ס... וכל   
שלושת ימי ההגבלה... מותר או אסור... בסדר או לא בסדר.. המתווה כמובן ירושלים כמרקחה... זה נהפך להיות הרייעד של 

)אחרת היתום לא יוכל לאכול תרומה... בן כהן רק לאלמנות שהיו נשואות לכהנים, כך שהיתומים בעצמם כהנים  מוגבל ורלוונטיהיה 

נו ודשו במהלך של הכה"ג האם הוא ראוי או לא... עכ"פ כל הבתי מדרשות ד יכול להאכיל את אמו, אבל אמו לא יכולה להאכיל אותו..(
)כך כמובן שתלמידי רבי מאיר התנגדו בחריפות שהרי זו משתמרת לביאה פסולה... וזה היה רלוונטי רק לשיטת ר"א ור"ש... 

שבת... והם גם יצאו  שהיו כמה אלמנות שלמרות שהם ענו על התנאים... אבל הם היו מהמשתתפות הקבועות בדרשותיו המאלפות של ר"מ בקבלת
  מהרשימה...(

תכל'ס... הגיע מעלי יומא דמעצרתא!!! בשעת בוקר מוקדמת... התקיים מעמד הקידושין המרגש... לא התקיימה חופה כי אל 
עשרות אלמנות מרוגשות עד אימה נכנסו בזו אחר זו לכה"ג... הנשיא רבן גמליאל התכבד בסידור   זה רק קידושין!!!תשכח.. 
ן... נטל כוס ובירך אשר קדשנו ואסר לנו את הארוסות וכו' בא"ה מקדש עמו ישראל ע"י חופה וקידושין... וכאן הכה"ג קידושי

וככה בזו אחר זו, כל אלמנה קיבלה  הרי את מקודשת לי בעגל בכור זו...הפתיע ונתן בידה של כל אלמנה בכור בהמה!!! 
ה... כן... יש המון יהודים שצריכים בימים אלו להפריש בכור בהמה... והרי חבילת חג מיוחדת עגל בכור לאכילה לה ולבני בית

)בדיוק כמו שכל גביר היה חולם לממן את האתרוג כידוע: כולם היו רוצים לזכות לתת את הבכור בהמה לכהן הכי חשוב והכי מיוחס... 

)זה הרי כל הבסיס של  !!ויכול לקדש בו אשה ממון כהןהוא והרי קיי"ל שבכור  או את סעודת הסיומים של מרן ר' חיים קנייבסקי זצוק"ל(

ממילא ביומיים האחרונים הצטבר אצל הכה"ג עדר שלם בכורות בהמה... וכמה היה חבל לכה"ג... זה בעיקר  סוגיה ד"תקפו כהן"(
"כ הרבה אלמנות מה ששבר את גב הגמל!!! הכה"ג ישב וחשב: כמה חבל.. כמה בשר אני כבר צריך לעצמי... בו בזמן שיש כ

שזה יכול להכניס להם שמחה ואושר וריח של סיר עומד על האש בבית... והנה... הכה"ג עומד כעת ופניו קורנות משמחה!!! 
אין מאושר יותר ממנו לראות עוד אלמנה שמקבלת בכור משובח ומפוטם שיהיה לך לכבוד החג בדרך כבוד ובהרחבה מעמד 

)אגב: יש עוד מישהו שקידש בימים אלו ת יוצאות כעת ממעמד הקידושין ובהמת בכור בידם... הקידושין הסתיים... שבעים אלמנו

וגם שם  הרבה נשים בבת אחת... תנחש מי?? לא פחות ולא יותר קוב"ה במעמד הר סיני... גם שם הקב"ה קידש ששים ריבא כלות למרגלות הר סיני אחד...

נמצאים אנו  כעת אין הרבה זמן!!! החלו בהקמת המשכן והסתיימו בכניסה לארץ ישראל ואכמ"ל...( ולא נישואין... הנישואין קידושיןזה היה רק 
בערב יום הקדוש... וצריך להקריב את הבכור לגבוה... הכה"ג נכנס לעזרה ופיקח על המלאכה.. הכהנים שחטו את הבכורות 

ר זה את המזרקים ושפך שפיכה אחת כנגד היסוד... בזה אחר זה... הכה"ג נעמד סמוך למזבח כנגד היסוד... וקיבל בזה אח
 )המשנה המוכרת: הבכור והמעשר והפסח וכו'(מקבל את המלא ומניח את הריקן... כן... הקרבת בכור מאוד מזכירה את קרבן פסח... 

לאו( האי  שבעים אלמנות יצאו בזריזות עם דמעות בעיניים מהר הבית והלכו בזריזות להניח את הסיר על האש לכבוד )אי
שבעים אלמנות זכו להאכיל את ילדיהם  )תן ניחוש למה...(  תילתא...יומא... אמנם זה בשר עגל משובח.. אבל זה לא יהיה עגלא 

 בשר משובח של קדשים קלים במשך שני ימים ולילה אחד!!!! 
)שכידוע: עיקרו של בחג השבועות לא היה גבול לאושרם... ועוד יותר... לא היה גבול לאשרו של הכה"ג שזכה לשמח אלמנות 

  מקרא שנאמר בו לשמח אלמנות "ואם אתה משמח את שלי וכו' נאמר בפרשת "שבעה שבועות" בראה עיי"ש(
--- 

 יותר נכון מישהי אחת...  אבל!!! עם כל השמחה והאושר... יש מישהו אחד שהפסיד מכל הסיפור הזה...
ג נבחר להיות כה"ג... הוא היה אלמן... ולכן הוא היה חייב לישא אשה ולא סתם אשה... אלא ובכן: לפני שנתיים!!! כשהכה"

שנים... ואז באמת הגיעו רשימה ארוכה של הצעות נכבדות... ואחת  20צריך למצא נערה בת  והוא אשה בבתוליה יקח!!!
ולך דווקא על זה... וכמובן בהתחלה והכה"ג החליט שהוא ה ממשפחה מאוד מאוד עשירה!!!מההצעות הייתה בת צדקנית 

בסוף התברר מאחורי  אז זהו שלא!!!כולם היו בטוחים שיש פה שיקולי תאוות ממון... הכה"ג ראה כסף וזה סינוור אותו.. 
הקלעים שזה מהכיוון ההפוך לגמרי... הכה"ג עד כה היה חי בצניעות ובפשטות מופלגת... הסתפק במועט ולא הסכים בשו"א 

מתנת בשר ודם... ולפתע ביום בהיר הכה"ג מת והחליטו למנות אותו לכה"ג... באו להציע לו את דבר המינוי!!! ליהנות מ
תבינו... אני כעת עני!!! בלידה האחרונה של רעייתי המנוחה הקרבתי קן עני... ולמה?? ולמרבה הפלא הכה"ג נטה לסרב!!! 

ואם אין לו עושר הכהן הגדול מאחיו, בנוי בחכמה ובכח ובעושר...  והנה כעת אתם רוצים למנות אותי לכה"ג, והרי קיי"ל:
זאת אומרת: ברגע שאני נהיה כה"ג... אתם תקחו כסף מכולם ומזה תעשו אותי עשיר... לא!! לא בא  גדלהו משל אחיו!!!

רק ותכל'ס, המינוי כמעט נפל  )והרי להיות כהן גדול עני זה גם לא בא בחשבון(בחשבון!! אני לא מסכים להזדקק למתנת בשר ודם... 
עד שמישהו הציע פתרון נפלא... סו"ס הכהן גדול אלמן... בלאו הכי הוא צריך לישא אשה... אנחנו נדאג לך  על המוקש הזה!!

 לכלה עשירה מאוד מאוד והיא תכניס לך המון נכסים בתור נכסי צאן ברזל... זה לא יהיה נדבה... אלא דא נדוניה... 
וא הסכים!!! והמינוי יצא לדרך... אשרינו שזכינו לכזה כה"ג טהור לב...   וזו הסיבה שהכה"ג העדיף נערה מבית אוהו.. כאן ה

)אל תשאל... היא בכלל לא כהנת... רק אמא שלה מבית של כהנים... והיא פוסלת את אמא שלה לאכול בתרומה כי כשהיא עשיר מאשר בית מיוחס!!! 

ואכן בכתובה היה כתוב שהיא מכניסה לו מאה עבדים בתור נכסי צאן  בית אביה כנעוריה כי זרע יש לה(התאלמנה היא לא יכלה לחזור ל
ברזל... ועוד מאה עבדים בתור נכסי מילוג שהוא רק מקבל עליהם אחריות... זה בסדר!! מכאן ואילך הכה"ג כבר עשיר... הוא 

נוי הכה"ג כן התחתן!!! כי אם הוא רק היה מתארס איתה.. הוא לא היה זוכה בנכסים )ואגב: איתה לשם שיכבר לא צריך שיגדלו אותו משל אחיו... 

תכל'ס... נוצר מצב שהכה"ג צריך לפרנס כעת מאתיים עבדים!!! נכון שהוא אמנם נהיה עשיר... אבל על זה נאמר: עד כאן הרקע...   שלה...(
תנו כלל ש"איזהו עשיר, כל שיש לו מאה שדות ומאה כרמים ומאה מרבה נכסים מרבה דאגה... אז בשנים רגילות רבי טרפון לימד או

עבדים שעובדים בהם.." מה שנקרא "העסק מגלגל את עצמו.." אז בשנים רגילות העסק עוד הסתדר... אבל כעת שהגיע שנת השמיטה 
ג וצריך לפרנס אותם מאן והשדות והכרמים מושבתים... ונשארו לנו פה מאתיים עבדים משועממים של הגברת שהם באחריות הכה"

)משנה מפורשת: אלא שהמורם נאכל לכהנים לנשיהם לבניהם שהוא... כאן הכה"ג נאלץ לממן אותם בין הייתר מהתרומה והחלה וחזה ושוק וכו וכו'... 

הם מסוגלים  מיותר לציין שהכה"ג לא כ"כ שש ושמח לבזבז חזה ושוק יקרים בשביל עבדים כנענים )שהלב דופק עד כמה ולעבדיהם..(
לשמור על טהרתו...( הכה"ג כל הזמן ייחל שהבשר היקר הזה יגיע לאלמנות ויתומים של בני הגבירה... וכעת ברגע שכל האלמנות נכנסו 
לתמונה הכה"ג נישל בבת אחת את כל העבדים... תסתדרו לבד... תחזרו על הפתחים... יש מישהו שקודם לכם בחשיבותו בשנת רעבון זו...  

פעם המפסידה היא הרבצען המקורית שצריכה כעת להתייגע מאיפה לממן את עבדי נכסי מילוג שלה... אבל אל תדאג... הגברת אז ה
העשירה עוד תסתדר... האלמנות קצת פחות... כמובן שהעבדי נכסי צאן ברזל נשארו עדיין תחת הכאב ראש של הכהן גדול.. זה כבר 

 אחריותו ולא אחריותה.. 

 ם היה לך סבלנות לקרא עד כה.. זכינו לעשות טיול קצרצר בסוגיות הנלמדות בדף היומי לאחרונה... מה שבטוח: א
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 בקרוב ממש
השגחה פרטית שכבר התרגלנו אליה בדף 

 היומי
בהשגחה פרטית בדיוק בימים אלו בדף היומי אנחנו 
עוסקים בסוגיה של "עמוני ולא עמונית מואבי ולא 

היארצייט של מואבית" סמוך ונראה לחג השבועות... 
דוד המלך!!! שכידוע רות נקראת על שם שיצא ממנו 

 דוד שריווהו לה' בשירות ובתשבחות... 
ומשום מה כשחז"ל באו לתת ביטוי בחג השבועות 
ליארצייט של דוד המלך הם בחרו דווקא את רות!!! 
את מגילת רות!!! ולכאורה זה מאוד תמוה: כי דוד 

שמואל... כל ספר  המלך זה... זה הההכל!! זה כל ספר
דברי הימים.. כל ספר התהילים... ואם אתה מאוד 
רוצה יש לנו את שיר השירים ומשלי וקהלת שחיבר 
שלמה בן דוד... ויש לנו מאה ברכות ואת כל 
היידישקייט שהשאיר לנו דוד המלך... ומכל התורה 
הגדולה הזו חז"ל בוחרים בחג השבועות דווקא את 

ת שולי שלדוד המלך היה הפרט שנראה לכאורה יחסי
סבתא שקראו לה רות... והיה סביבה עקשען גדול 
האם היא ראויה לבא בקהל או לא... ומספיק לראות 

 את עוצמת הרגישות שהייתה סביב הנושא הזה... 
עד כדי כך שרות צריכה לעשות מעשה ממש נועז 
בשביל להכריח את בועז לחתוך בסכינא חריפא 

בן יתר נאלץ לחגור חרבו  ולקבוע מסמרות וגם עמשא
כישמעאל ולומר כל מי שאינו שומע לי ידקר בחרב: 
מואבי ולא מואבית... וזו הסוגיה שלנו בדיוק 

 השבוע!!!
אז אולי זו ההזדמנות אחת ולתמיד להבין ולהעמיק 
למה הנושא הזה כ"כ מהותי? ולמה כל יחוסו של דוד 
המלך היה כ"כ תלוי בפרט ההלכתי הכ"כ נקודתי 

?? מה פשר הזרקורים שהופנו כולם לנושא הזה
הזה??? נו נו... עכשיו זו הזדמנות להעמיק בזה... 
בדיוק סמוך ונראה לחג השבועות בו בזמן שבדיוק אלו 

 הם הסוגיות... עד כאן ההשגחה פרטית אחת...
--- 

 אבל יש עוד השגחה פרטית לא פחות גדולה!!! 
 שבתחילת שבוע הבא אנחנו עוברים לפרק "יש

 מותרות"!!!
ולהוי ידוע לך... לאחרונה התגלה לי שפרק "יש 
מותרות" הוא פרק יחודי ולא שגרתי... הוא אחד 
מהפרקים היחידים בש"ס שהוא הלכה פסוקה ללא 
מחלוקת!!! כלומר: הסיבה העיקרית למה אומרים 
פרק "איזהו מקומן" לפני התפילה כי אין עומדין 

פרק שאין בו להתפלל אלא מתוך הלכה פסוקה וזה 
מחלוקת, אז הנה... גם פרק יש מותרות!!! הוא פרק 
שכל כולו הלכה פסוקה!! אין בו מחלוקת... ואם אתה 
רוצה... ניתן להכניס אותו לרשימת הפרקים שאפשר 
ללמוד אותם לפני התפילה.. )אם לא לפני שחרית... 
אז לפני מנחה...( אבל זה לא רק זה!!! יש פה עוד 

 כבר יותר רלוונטי לעניינא דיומא שיקול... שהוא 
כידוע: יש מחלוקת ממש קיצונית ונדירה בין חכמי 
הקבלה לחכמי הנגלה בייחס לתיקון ליל שבועות... 
לפי חכמי הנגלה )ובראשם מרן הב"י( חלק מתיקון ליל 

)ואדרבה... כל הסיפור עם המלאך שבועות זה משניות... 
המדברת בפיך" שהוא  שהתגלה לב"י... הכל התחיל מ"אני המשנה

לעומת זאת ע"פ קבלה לא לומדים  למד בליל שבועות(
משניות בליל השבועות!!! למה?? אני יכול להגיד לך 
מילים בלי להבין... כי היות ובמשניות יש מחלוקת לכן 
זה בחינה של שפחה ואילו שבועות זה לילה של בחינת 
מטרוניתא... וזו הסיבה שע"פ קבלה לומדים בשבועות 
רק מדרשים ותורת הנסתר ולא משניות... אז הנה!!! 
בוגר ישיבות ליטאיות שהתחנך ללמוד דפי גמ' בליל 
שבועות שמאוד היה רוצה למצא את שביל הזהב בין 
תורת הנסתר לנגלה... אז הנה... בדיוק עכשיו יש לנו 
את פרק "יש מותרות" שהבן איש חי מסמן אותו 

.. הנה... ארבע כפרק שמתאים ללימוד ללא מחלוקת.
דפים מתוקים ולא ארוכים שאותם אנחנו מסכמים 

 וחוזרים ומשננים בליל חג השבועות...



“ 

 

 הקאצ'קע -אמרה הברווזה-גע גע גע

( בקיצור: מה שתעשה... תעשה הכי טוב שיכול להיות!! לא בערך... לא כמעט... 1)המשך מעמוד 
 אלא לגמרי לגמרי!! זה יסוד חשוב מאוד... 

לפני תקופה הסתלק מאיתנו מרן ר' חיים קנייבסקי זצ"ל... כולנו נתקפנו  ח לדוגמא:בא ניק
בשאיפות עצומות לזכות לצמוח גדול כמו ר' חיים... תכל'ס... בינינו... מה יצא לנו מכל השאיפה 
הזו??? סו"ס הרי זה גדול עלי... להיות בקי בכל התורה כולה כמו ר' חיים זה לא בשבילי... וגם 

ת מתמיד כמוהו וגם מדקדק בהלכה זה גדול עלי... אז תכל'ס: מה כן יצא לנו מזה??? משהו להיו
בככככל התורה כלה כמו ר'  קצת יותר בקיכזה מלמעלה... קצת מכל דבר...  אני רוצה להיות 

בכל אחד משעות ביממה כמו ר' חיים... אני רוצה להיות  קצת יותר מתמידחיים... אני רוצה להיות 
כמו ר' חיים... ובינינו: מה יצא מזה?? קצת מכל דבר... אז בא ותר מדקדק בכל סעיף בשו"ע קצת י

לא נזלזל... לא נקרא לזה קאצ'קע... אבל תסכים איתי שאני עדיין לא מרגיש שהצלחתי להיאחז 
 באיזושהי אחיזה אמיתית להישאב לגדלות של מרן זיע"א... 

 ר' חיים בכל דבר... קצתה בא נשנה גישה... אל תהי אז זהו שלא!!!
קח דבר אחד קטן שתפס אותך אצל ר' חיים ותהיה  תהיה ר' חיים שלם בדבר אחד קטן קטן!!!!

 בזה מושלם... אבל לגמרי... עד הסוף!! 
לדוגמא: מרן ר' חיים היה בקי בכככל התורה כולה... ועכשיו יש לי שאיפות להיות גם אני בקי 

התורה כולה כמוהו... אבל סיכמנו שזה לא רלוונטי )עכ"פ לעת עתה...( אז מה נעשה??? בככככל 
תקח תחום אחד.. נושא אחד... ותחליט שאת הנושא הזה בלבד אתה  בא תתפוס משהו אחד!!! 

 משקיע בו את כל הנשמה ומונח בו לגמרי לגמרי כמו ר' חיים... 
כילתא מסכת סופרים שמחות, מדרש רבה, אז אם לדוגמא ר' חיים היה בקי בספרא ספרי מ

תנחומא, פרקי דרבי אליעזר, אם את כל זה הוא ידע בעל פה... אז אני בוחר משהו אחד בלבד 
מהרשימה!!! אני לדוגמא הלכתי על אבות דרבי נתן!!! החלטתי שאני הולך כעת להשקיע בבין 

י לצמוח כמו ר' חיים הסדרים באבות דרבי נתן וזה הפרוייקט שלי!!! כלומר: השאיפה של
מתבייתת לעת עתה רק על אבות דרבי נתן... אני לא רוצה להיות קצת מר'' חיים בכל דבר... אלא 
אדרבה אני רוצה להיות ר' חיים שלם עכ"פ באבות דרבי נתן... כלומר: אני הולך להיות בקי באבות 

בכל המדרשים הכי  דרבי נתן באופן כזה שכמו שכולם נתעבו מהבקיאות העצומה של ר' חיים
רחוקים... עכשיו אני הולך להיות כזה בייחס לאבות דרבי נתן!!! כל פעם שמישהו יחפש איזה 
מאמר חז"ל שבמקרה כתוב באבות דרבי נתן... אני מיד שולף לו... אני זוכר שזה כתוב שם... אגב: 

י הכי זה יכול להיות באותה )והכזה לא חייב להיות אבות דרבי נתן... זה גם יכול להיות פרקי דר"א... 

וכעת   מידה תוספתא ברכות, או הרא"ש על הפרק הנלמד, או נושא מסוים ברמב"ם אפילו ללא נושאי כלים(
האם אני יכול לדעת את אבות דרבי נתן בשליטה גמורה עד הסוף  אני יכול??אני שואל אותך: 

)אגב: בלי קשקושים.. בלי להעביר ה... כמו ר' חיים?? ברור שכן!!!! פשוט לדעת את זה טוב טוב בעל פ
לשנן את זה כמה וכמה פעמים  להיכנס לנושא!!!!את היד ככה מלמעלה למטה... זה כבר סתם חיקוי עלוב... אני מדבר על 

 ולזכור בעל פה.. זהו... נא להפסיק להיות ילדודס...(
שעות ביממה בלי להפסיק... אני לא יכול... אבל  11להיות מתמיד כמו ר' חיים וללמוד  עוד דוגמא:

להיות שעה אחת מתמיד בתחילת הסדר כמוהו אני כן יכול?? אני יכול!!! אז בבקשה... אני ממקד 
את כל השאיפה  שלי לשקיעות בלימוד ולניצול הזמן לשעה הזו!! בשעה הזו אני לגמרי שקוע 

א מנסה להיות קצת ר' חיים בתשע שעות לימוד... כי מזה יצא רק ברווזה אחת גדולה... עדיף לי לנקז את )לבלימוד... 
  השאיפות שלי לשעה אחת ודו"ק(

אתה יודע מה יצא מזה?? ברגע שתטעם טעם של שעה אחת של שקיעות גמורה גמורה 
כאן ואילך זה "יזלוג" בלימוד... משהו שם יקרה... אתה פשוט תטעם את הטעם המתוק הזה... ומ

מעצמו לשעה הבאה וכן הלאה. אם אתה תהיה בקי מושלם באבות דרבי נתן... אתה תתמכר... 
עזוב... לא רוצה להמשיך לתאר מה תרגיש... תנסה ותחזור אלי... תגיד מה התהפך לך בראש... 

ם של מה שבטוח... אתה כבר לא תתלונן שחסר לך ב"יערב לכם..." אתה כבר תטעם את הטע
 חיבור גמור לקצת תורה

--- 
אני לא יכול להיות פוסק הדור כמו הרב וואזנר שהיה בקי בכל הד' טור שולחן ערוך דוגמא נוספת: 

ובכל ט"ז וש"ך ופתחי תשובה... זה גדול עלי!!! אבל אני כן יכול להתמקם בנושא ספציפי מסוים 
אני לדוגמא פעם לקחתי על עצמי בהלכה!! ובנושא הזה אני רוצה להיות הרב וואזנר שלם... 

)אני מתכוין בעיקר מסי' ר"ב עד סי' רט"ז וגם פת הבאה בכסנין בסי' כפרוייקט את כל הלכות ברכת הנהנין... 

והחלטתי שבייחס לנושא  קס"ח... בקיצור: לדעת את כל ההלכות המצויות בברכות שאנחנו פוגשים כל יום...(
כל ס"ק במחצית השקל ובכל פרי מגדים וכל ביאור הלכה הספיציפי הזה אני רוצה להיות בקי ב

במ"ב... כן... אני רוצה להיות הרב וואזנר נכון לסימנים הספציפיים האלו..  נו... אני שואל אותך: 
 ברור שאני יכול!!! בכמה סימנים הבודדים האלו האם אני יכול להיות בקי כמו הרב וואזנר.?? 

 תה לי מזה התעלות נפלאה!!!ברגע שאימצתי את הרעיון הזה היי
קבלתי מימד חדש וגישמאק מיוחד בלימוד הלכה... כי בשביל להתחבר ללימוד ההלכה... לא  

להרבה תורה... אדרבה...  --חייבים בהכרח ללמוד מאתיים סימנים... לא צריך להיות מחובר קצת
להיות מחובר  מספיק קצת סימנים... אבל לקצת סימנים האלו תתחבר לגמרי לקצת תורה!!!

למה בישיבות מתעקשים בכל זאת  ואגב: שישאר בינינו... זה הסוד הצבאילגמרי... זה הסוד!!! 
ללמוד עיון למרות שכ"ע מודו שזה לא בסדר וצריך להספיק יותר ולמה לא מתקדמים וכו' 

א וכו'??? כי סו"ס בראשית הדרך... בשלב הזה של "כל ההתחלות קשות..." כאן עיקר הקושי הו
ובשביל להתחבר מספיק אפילו שקע הכי קטן... נקודת  להתחבר לשקע של התורה!!! להתחבר!!!

מספיק  )אני לא צריך לספר לך... בשביל להטעין את הנגן מספיק צ'ופצי'ק קטן באוטובוס(חשמל הכי קטנה... 
וק... אם שתכנס אליו עמוק עמ אבל העיקר שתתחבר אליו לגמרי!!!אפילו דף  גמ' אחד בחודש... 

נכנסת אליו עמוק... זהו... העסק כבר מתחיל לעבוד!!! הניקוטין כבר מתחיל להשפיע... אתה כבר 
 יערב לכם... -טעמת את ה

האם מהדף גמ' הבודד הזה אפשר לצמוח תלמיד חכם?? בפירוש לא.. ועל זה באה הנזיפה 
אנחנו כעת רוצים מינימום  הגדולה... אבל מה נעשה שלפעמים אנחנו אוחזים שלב אחד לפני כן...

של חיבור!!! אנחנו צריכים בסה"כ להתניע את העסק... לטעום טעם של "יערב לכם.." ולכן 
מתעקשים כן להעמיד אותך מול דף גמ' אחד... כדי שתתחבר חיבור שלם אפילו לקצת תורה... 

פה כבר עם  ומי שכבר טעם פעם אחת את הטעם המתוק של היערב לכם... הוא כבר בפנים... יש
מי לדבר... מכאן ואילך כבר אפשר לנזוף בך למה אתה מספיק כ"כ קצת... וצריך ללמוד יותר וכו' 

וכו'... וכל ההתחלות קשות ותתאמץ ותסכים לעמול... יש פה לפחות עם מי לדבר!!! אבל 
כשיש לך בחור שטועם קצת מכל דבר... הוא קצת לומד עיון... קצת מתבטל... קצת תופס 

וק... קצת יוצא  לטיולים... קצת מתעצל... קצת בקיאות... קצת מוזיקה... כשזה קצת חיז
שים לב: לא חסר פה תורה... חסר פה חיבור מושלם  בעיה בחיבורים!!!מכל דבר יש פה 

אם  תשמע לי בחור יקר:אפילו לקצת תורה!!! צריך חיבור מושלם אפילו לקצת תורה.. 
ועות ותחליט לקחת על עצמך איזה משהו ספציפי תתפוס את עצמך לידיים בחג השב

לקיץ הקרוב... איזה מסכת קטנה.. נניח מסכת מכות על כ"ד דפיה... ותחליט שאתה לומד 
את המסכת הזו טוב!! מבין עד הסוף... לא מטייח... יסודי יסודי... וחוזר ומשנן ולא 

. לא!! הפעם לא!!! מוותר... לא מחפש לקצר הליכים ולעשות עליה סיום תוך יומיים..
הפעם אני רוצה שהמסכת הזו תהיה מונחת לי בראש... ואני רוצה להבין אותה עד הסוף 

אם תלמד את המסכת הזו טוב טוב עד הסוף...  אני אומר לך: עם יד על הלב!!!ובעל פה... 
זהו... אתה כבר בפנים!!! אתה תמצא את עצמך במקום אחר לגמרי... ואתה תרגיש את 

דפים אז יש לך חיבור שלם אפילו  11-היטב... כי ברגע שהשקעת עד הסוף בזה היטב 
לקצת תורה וזה כבר מספיק בשביל שהמטען יעבוד ואז גם הפלאפון מתחיל להיות 

 מוטען... 
)תבין: בדיוק השבוע המטען שלי לא כזה עבד... התקשרתי לחשמלאי ואמרתי לו: אני חושב שיש בעיות בלוח 

ש עומס בצריכת חשמל ולכן הוא לא מצליח להטעין לי... החשמלאי התפוצץ מצחוק... חשמל... כנראה שי
הטענת פלאפון זה לא דבר שלוקח הרבה חשמל... אם יש בעיות סימן שיש בעיה בחוטים... בחיבורים... תחליף 

 מטען והכל יהיה בסדר...(

---  
יה חוזר ח"י פרקים כל והוא ה בעל פה...אני מכיר באופן אישי בחור שידע ש"ס משניות 

)ואגב: אני מאוד קנאתי בו... תמיד היה לי חלום לסיים ש"ס משניות בחודש... ויש לציין שאני עדיין יום... 

אבל תכלס לא היה לו טוב... לא היה לו גישמאק בלימוד... וזה נורא נורא   חולם על זה(
ות מתמיד והוא פשוט לא הפריע לו... כי הוא היה בחור טוב ובן עליה והוא השתוקק להי

הצליח להתחבר ללימוד ממושך מול הגמ'... ניסו לתת לו ללמוד גמרות יותר קלות כדי 
שאולי יהיה לו פחות קשה והוא יותר יבין... וזה לא עזר... ואז יום אחד לא יודע מה קרה 

גן לו... הוא החליט להתעלל בעצמו וללמוד לא פחות ולא יותר את הסוגיה של ר' חנינא ס
הכהנים בתחילת פסחים!! הוא נפל על הסוגיה הכי קשה... הכי מסובכת... והוא החליט 
ללמוד אותה ויהי מה... הוא ישב עליה חודש ימים ושבר את השיניים והכריח את עצמו 
להבין עעעד הסוף... ושם זה קרה!!!! הבחור העיד על עצמו שמאותו יום נפתחו לפניו 

ח"י  ואני חושב שהסיבה היא מאוד טבעית ופשוטה:.. שערי מתיקות וערבות התורה.
הרבה משניות... -פרקים משניות זה דבר נפלא... והלוואי עלי... אבל סו"ס זה קצת הבנה ל

אתה מרגיש אמנם שאתה מחובר לכל התורה אבל בקצת!!! לעומת זאת כשאותו בחור 
ם כל המושגים החליט ללמוד את ששה דפי גמ' האלו בלבד וללמוד אותם עד הסוף ע

)שאגב: הוא ידע את כל המושגים מהש"ס משניות שהוא ידע... אבל הוא ידע את המסובכים והמורכבים 

חיבור מושלם לדף ששה דפים בודדים!!! ---פה נהיה חיבור עמוק ומושלם ל זה חלקית(
כי בקצת חיבור...  אחד גמ' יש לו השפעה יותר גדולה מקצת חיבור לכל התורה כולה!!!

להבדיל מרגיש כמו קאצ'קע... אז נכון שהוא גם יודע לשחות וגם יודע לעוף וגם  אתה
לרוץ... אבל שום דבר הוא לא עושה לגמרי טוב!!! מה הפלא שהוא תמיד בגדר "ניצוד 
ועומד..." אבל כשאתה מחובר לגמרי לגמרי למסכת אחת... או לחילופין אם אתה 

ן אותם בהתלהבות ובכוונה... כאן יש חיבור מתמקד בכמה פסוקים בודדים בפסוד"ז ומכוי
שלם אפילו לקצת!! לכוין קצת בכל הפסוד"ז זה לא תופס כמו לקחת כמה פסוקים 
נבחרים שישמשו כברק חד ובהיר )כמובן שתמיד אפשר להוסיף ולהתקדם ליותר ויותר( 

חג אז בא נחליט יחד: אם אתה מרגיש חוסר חשק וחיבור ללימוד... בא נקבל החלטה שב
  אתה תופס חיזוק במשהו מסוים אבל עד הסוף!!!השבועות הזה 

אז אם מקודם אמרתי מסכת מכות... יותר מומלץ זה לבחור פרק אחד בודד 
)אם זה השולח בגיטין או אלו נערות בכתובות או הגוזל עצים מהמסכת הנלמדת בישיבה 

בבקיאות עד ותחליט שאתה לומד את הפרק הזה בב"ק או לא משנה... תבחר אתה( 
הסוף!!! זה הפרק שלי!! בפרק הזה אני הולך להיות בקי כמו ר' חיים קנייבסקי 
שלם!! ואגב: במאמר המוסגר: כבר נכתב בגיליון זה שאחד הפלאים של תלמוד 
בבלי שהוא כ"כ בלול מכל התורה כולה ביחד שגם מי שלמד רק את מסכת מגילה 

יש לו כבר שליטה ומושגים ברוב  אבל למד אותה טוב טוב עד הסוף... עקרונית
)רק בפרק הערל ביבמות בשלושה דפים של תחילת הפרק... האם גופי התורה שבש"ס... 

שמת לב כמה תכנים וגופי תורה בזרעים ובקדשים ובטהרות מתמצים בדפים הקצרים האלו?? רק 

ד דף יכול להיות לך בעלבת שלומ שתבין:מה?? כל מה שנדרש זה ללמוד את זה טוב...( 
במחזור הרביעי בדף היומי בעקביות ובמס"נ כבר עשרים שנה... הוא כבר אוחז 

ואילו החמש עשרה דפים שאתה תלמד ביסודיות ועד הסוף יותירו חותם  היומי...
דפי גמ' שהוא למד בדף  11.111-בחיבור האישי שלך ללימוד... הרבה יותר מ

דפי גמ' שיש  0011-מ היומי.. ולמה?? כי שוב... הוא מחובר קצת לכל דף
בתלמוד בבלי... ואילו אתה מחובר בכל נימי נפשך לששה דפי גמ'!!! אם יום אחד 
תצמח תלמיד חכם זה בזכות החיבור המושלם שהיה לך לששה דפים האלו 

יערב לכם... שם זה התחיל!!!! וכמובן שאז -ששם... שם זה התניע.. זה הגיע ה
דפי גמ' שאנחנו  0011-וכן להספיק את ה ידרש ממך כבר כן ללמוד יותר מהר...

ח"ו לא מוותרים עליהם... אבל בשביל שיערב לכם חייבים חיבור מושלם!!!! קח 
את העצה הזו לכל פינה בעבודת ה'.. גם בלימוד.. גם בתפילה.. תתמקד בברכות 
מסוימות מהמאה ברכות... אף פעם אל תתפוס חיזוק בכל המאה ברכות ביחד... 

ברכות שמו"ע ביחד... תמקד את החיזוק בברקים!!! בפרטים קטנים וגם לא בכל 
 שישמשו בברק חד ובהיר שיאירו לך את כל החיות בעבודת ה' ובתורה ודו"ק. 

--- 
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